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خبر

برنامه

فوتبال

 جوکوویچ  برای  نهمین بار
 فاتح  اپن  استرالیا شد

تنیسور صربســتانی با پیروزی برابر دنیل مدودف   
جــام قهرمانی را در اپن اســترالیا بالای ســر برد. در 
روز پایانــی تنیــس اپن اســترالیا، فینال مــردان بین 
نواک جوکوویچ و دنیل مدودف برگزار شــد و تنیسور 
صربستانی با پیروزی قاطع ۳ بر صفر برای نهمین بار 
قهرمان این رقابت ها شد. مرد شماره یک تنیس جهان 
با قدرت بازی را شروع کرد و توانست سه گیم نخست 
را به خود اختصاص دهــد. بااین حال مدودف خیلی 
زود جبران کرد و با پیروزی در ســه گیم بعدی نتیجه 
را ۳ بــر ۳ کــرد. پس از آن دو تنیســور رقابت نزدیکی 
داشتند و در امتیاز ۵ بر ۵ برابر شدند. در ادامه تنیسور 
صربستانی گیم سرو خود را با پیروزی به پایان رساند و 
توانست با بریک با نتیجه ۷ بر ۵ برنده ست اول شود. 
مدودف ســت دوم را خوب شــروع کرد و همان ابتدا 
بریک کرد؛ اما مرد شــماره یک جهان بلافاصله با یک 
بریک پاســخش را داد و در ادامه توانســت گیم سرو 
خود را با پیروزی به پایان برســاند. تنیسور صربستانی 
در ادامه باز هم بریک کرد تا شرایط خیلی خوبی برای 
پیروزی در این ست داشته باشد. مدودف بالاخره یک 
گیم دیگر برد و نتیجه ۴ بر ۲ شد. با این حال او دو گیم 
بعــدی را واگذار کرد و جوکوویچ ۶ بر ۲ پیروز شــد تا 
برای قهرمانی تنها به یک ست دیگر نیاز داشته باشد. 
جوکوویچ در ســت پایانی مانند ست اول در سه گیم 
نخســت پیروز شــد. گیم چهارم به مرد شماره چهار 
جهان اختصاص یافت؛ اما در ادامه تنیسور صربستانی 
نتیجه را ۴ بر یک به نفع خود کرد. اشتباه های متعدد 
مدودف اجازه نداد هرگز از مرد شماره یک جهان پیش 
بیفتــد و جوکوویچ در همه زمینه هــا از حریف روس 
خود برتر بود. مدودف در گیم ششــم پیروز شد؛ اما دو 
گیــم بعدی را واگذار کرد و با نتیجه ۶ بر ۲ شکســت 
خــورد. نوله در رقابتی که دو ســاعت طول کشــید، 

توانست فاتح نخستین گرند  اسلم سال شود.

تفتیان قهرمان رقابت های داخل 
سالن فرانسه شد

دونده المپیکی ایران، قهرمان مسابقات بین المللی   
داخل سالن فرانسه شد. به گزارش ایرنا »حسن تفتیان« 
شنبه شــب در ماده دو ۶۰ متر مســابقات بین المللی 
داخل سالن فرانسه، با زمان شش ثانیه و ۶۲ صدم ثانیه 
به مقام قهرمانی رســید. »فال محمدو« با زمان ۶.۶۴ 
ثانیــه و »آموری گلیتین« با زمــان ۶.۶۴ ثانیه هر دو از 
کشور فرانســه در جایگاه سوم قرار گرفتند. تفتیان که 
ســهمیه حضور در بازی های المپیــک توکیو در دوی 
صد متر را کســب کرده، مدتی است تمرینات خود را 
در فرانسه پیگیری می کند. او رکورد ایران را در ۶۰ متر 
داخل ســالن با ۶.۵۱ و صد متر فضــای باز را با ۱۰.۰۳ 
ثانیــه در اختیــار دارد. رکوردی که تفتیــان ثبت کرد، 
بیست و هفتمین رکورد برتر ماده ۶۰ متر در سال ۲۰۲۱ 

محسوب می شود.

بزرگ ترین  دشمن  قلعه نویی  کیست؟
شاگردان قلعه نویی در لیگ بیستم با ناکامی های   

مختلفی روبه رو شــدند. به گزارش خبرنگار ورزشی 
ایلنــا، در بــازی معوقــه از چارچــوب هفته دهم 
مســابقات لیگ برتــر، گل گهر ســیرجان در خانه در 
حالــی با نتیجه ۵ بر صفر به پرســپولیس باخت که 
در دقیقــه ۱9 این دیدار ضربــه احمد زنده روح که از 
کرنر زده شد، به تیرک دروازه حامد لک برخورد کرد تا 
بهترین موقعیت گل گهر در نیمه اول از دست برود و 
چنانچه این ضربه وارد دروازه پرسپولیس می شد، به 
طــور حتم نتیجه دیگری در این دیدار رقم می خورد. 
این ضربه نهمین شوت شاگردان قلعه نویی در لیگ 
بیســتم بود که به تیرک دروازه برخورد کرد تا گل گهر 
از ایــن نظــر رکورددار لیگ بیســتم باشــد و در کنار 
سایر عوامل این مســئله نقش مهمی در سرنوشت 
شــاگردان قلعه نویی در پایان نیم فصل لیگ بیستم 
داشــته بشــد و مانع نتیجه گیری این تیــم در پایان 

نیم فصل مسابقات لیگ برتر شود.
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 رفتگری قهرمان کشتی آسیا 
در شهرداری دزفول

دارنده دو مدال طلای کشــتی فرنگی نوجوانان   
آسیا و فرزند جانباز و آزاده سرافراز هشت سال جنگ 
تحمیلی پس از بار ها ناکامی برای پیداکردن شــغل 
در ادارات مختلف خوزستان، سرانجام در شهرداری 
دزفول به عنوان رفتگر مشغول به کار شده است. به 
گزارش ایســنا، محمد حسینوند، درباره مشکلاتی که 
او را مجبور کرد با وجود کســب دو عنوان قهرمانی 
در آسیا به عنوان رفتگر در شهرداری دزفول مشغول 
به کار شــود، اظهار کرد: دو ســال به هر دری زدم و 
از هر مسئولی در خوزستان خواستم حداقل شغلی 
برایم مهیا کنند تا بتوانم هم از پس هزینه های ورزش 
حرفه ای بربیایم و هم حداقــل برای خودم آینده ای 
داشته باشم. متأسفانه هر مســئولی فقط قول داد، 
برخی از مسئولان ورزش شهرمان هم انصافا پیگیری 
کردند اما هیچ مســئولی حاضر نشــد به من شغل 
بدهد، در این مدت آن قدر به ادارات و ســازمان های 
مختلف رفتم که همه من را می شناختند و وقتی باز 
هم برای گرفتن شــغل مراجعه می کردم، می گفتند 
باز هم پیدایت شــد؟ پدرم جانبــاز ۲۵ درصد جنگ 
تحمیلی اســت و دو ســال و نیم در اســارت بوده  اما 
چندیــن مرتبه به همراه پدرم بــه بنیاد جانبازان هم 
رفتیم تا شغلی به من بدهند که متأسفانه هیچ کاری 
نکردنــد. من چهار خواهر و بــرادر دارم که آنها هم 
با وجود داشــتن تحصیلات دانشگاهی همه بی کار 
هســتند، به آنها گفتیم حداقل به من شغلی بدهند، 

اما فایده ای نداشت.
دارنده دو مدال طلای کشــتی نوجوانان آســیا 
در ســال های ۲۰۱۶ و ۲۰۱۷، درباره شرایط شغلش 
در شــهرداری دزفول گفت: حدود یک ماه است از 
طریق یکی از آشــنایان که ســفارش کرده بود، در 
شــهرداری دزفول به عنوان رفتگر مشــغول به کار 
شده ام، ساعت ۱۰ هر شــب کارم را شروع می کنم 
و تــا چهار صبح در خیابان های دزفول زباله ها را یا 
به وســیله فرغون یا با نایلون های بزرگ جمع آوری 
می کنم تا خیابان ها تمیز شوند. بیشتر اوقات ترجیح 
می دهم از نایلون برای جمع کردن زباله ها استفاده 

کنم؛ چرا که راحت تر هستم.
او درباره حقــوق دریافتی اش نیز خاطرنشــان 
کرد: از طریق پیمانکار اســتخدام شدم و دو میلیون 
تومان حقوق می گیرم، البته به من گفتند اگر کارت 
را خوب انجام بدهی تا دو میلیون و صد هزار تومان 
هم ممکن است حقوق بگیری! آیا شأن ورزشکاری 
که برای تیم ملی افتخارآفرینی کرده، این است که 
با او این طور برخورد شود و این حرف را به من بزنند 
کــه اگر خوب زباله ها را جمع کنی، صد هزار تومان 

بیشتر حقوق می گیری؟
دارنده دو طلای کشــتی فرنگی نوجوانان آســیا 
تصریح کرد: بچه هایی که می خواهند ورزشکار شوند، 
واقعا آیا با دیدن من که قهرمان این شهر هستم، دیگر 
امیدی برایشــان باقی می ماند که به ســمت ورزش 
بیایند؟ وقتــی آینده من را می بینند که بعد از چندین 
سال ســختی و تلاش دارم جاروزنی می کنم و زباله 
جمع می کنم، آیا دیگر برای آمدن به ســمت ورزش 

میل و رغبتی خواهند داشت؟
حســینوند در ادامه، در پاسخ به این سؤال که آیا 
با وجود استعداد فراوان در کشتی با وجود مشکلات 
مالی مجبور به ترک این رشــته شده یا خیر، گفت: به 
خاطر این مشکلات مثل سابق نمی توانم تمرین کنم، 
اما به هر حال هر فرصتــی گیر بیاورم، تمرین می کنم 
تا بدنم رها نشــود. با  وجود  اینکــه همه حریفانم را 
در ســبک وزن شکســت دادم، اما آنها بــه تیم ملی 
بزرگســالان دعوت شــدند و من دعوت نشدم. سال 
گذشته در لیگ کشــتی پویا دادمرز، سجاد عباسپور، 
مصیب اکبری و مســلم نادری خادم را بردم، در جام 
تختی هم رضا خدری مقابل عباسپور پیروز شد و من 
نیز خدری را ۱۰ بر صفر شکست دادم و در نهایت به 
علت باختی که در نیمه نهایی به پویا ناصرپور داشتم، 
به عنوان ســومی جام تختی در شــیراز رسیدم. حالا 
ناصرپــور به یک وزن بالاتر رفته  امــا باز هم با وجود 
اینکه همــه رقبایم را در وزن ۵۵ کیلوگرم برده ام، به 
تیم ملی دعوت نشدم که واقعا دلیلش را نمی دانم.

او در پایــان گفت: احترام زیادی بــرای رفتگران 
شــهرداری کــه باعــث تمیــزی و نظافت شــهر ها 
می شــوند، دارم و باید بگویم حق ایــن افراد خیلی 
بیشــتر از اینهاست که با اندک حقوق پیر و جوان کار 
می کنند اما کســی به آنها توجهی نمی کند. خیلی از 
دوســتان و آشــنایان در دزفول از این اتفاق ناراحت 
هستند اما وقتی هیچ مسئولی در خوزستان حتی یک 
شغل به من نداد، مجبور شدم این کار را انتخاب کنم. 
خانــواده ام تا جایی که می توانســتند از من حمایت 
کردند اما دیگر از اینکه در این شرایط بد اقتصادی از 
پدرم پول توجیبی بگیرم، خجالت می کشیدم. خیلی 
از دوســتان می خواســتند از من هنــگام کار عکس 
بگیرند تا شــاید مشکلم حل شــود اما اجازه این کار 
را ندادم. واقعا کشــتی را دوســت دارم و عاشق این 
هســتم این فرصت باز فراهم شود که برای کشور و 

مردمم افتخارآفرینی کنم.

انتخابات فدراســیون فوتبال قرار است چند روز 
دیگر و به طور دقیق دهم اســفند ماه برگزار شــود. 
رقابــت برای رســیدن به صندلی ریاســت این نهاد 
بین چهار چهره مختلف برگزار می شود که هرکدام 
کاریزمــا و ویژگی منحصر به فرد خودشــان را دارند 
که این مورد می تواند تعیین کننده رقابتی به نســبت 
ســخت بین آنها باشــد: علی کریمی، شهاب  الدین 

عزیزی خادم، مصطفی آجرلو و کیومرث هاشمی.
از بیــن این چهار چهــره، تا روز گذشــته دو نفر 
برنامه هایشــان را به صورت کتبی ارائه داده بودند و 
دو نفر دیگر هم قرار است به زودی از برنامه هایشان 
رونمایــی کننــد. البته این مــورد به غیــر از برنامه 
تلویزیونی اســت که ســه نفر موافق و علی کریمی 
مخالــف حضــور در آن بودند و یحتمل بخشــی از 
برنامه ها هم در این برنامه تلویزیونی ارائه شده و در 

ادامه بیشتر ارائه می شود.
بــا نگاهی بــه فهرســت کاندیداهــای موجود، 
می تــوان به ایــن نتیجه رســید که به غیــر از علی 

کریمی، ســه نفر دیگر، فوتبالــی، به این معنی 
که در ســطح حرفــه ای بازی کرده باشــند، 

نیســتند. آنهــا مدیــری از جنــس ورزش 
هستند که به واسطه حضور چندساله شان 
در فوتبــال به ایــن نتیجه رســیده اند که 

می توانند ســکان دار فدراســیون فوتبال 
باشــند. جنــس کارایی این ســه نفر 

هم بــا دیگری متفاوت اســت؛ اگر 
شــهاب الدین عزیزی خادم بیشــتر 
در حــوزه اقتصادی فعالیت کرده، 
مدیرعاملــی  آجرلــو،  مصطفــی 

و فعالیت هــای مدیریتــی دیگــری 
در باشــگاه های مختلــف فوتبــال 

هاشــمی  کیومــرث  و  داشــته 
هــم با ریاســت بر کمیتــه ملی 
المپیک، دســتی بر آتش ورزش 

داشــته؛ هرچند او پیش تر عهده دار 
فوتبــال هــم  فدراســیون   سرپرســتی 

بوده است.
حــالا این چهــار چهره بــه رقابت با 
یکدیگر می روند تا ســرانجام رئیس آینده 

فدراســیون فوتبال مشــخص و جایگزین 
مهدی تاج روز دهم اسفند، به علاقه مندان 

به فوتبال معرفی شــود. نکتــه نگران کننده 
در ایــن بیــن اما وضعیــت کنونــی فوتبال 

ایران اســت که کار را نه بــرای این چهار نفر 
بلکه بــرای تمامی نفراتی که قرار اســت در 

آینده بــا رئیــس منتخب همــکاری کنند، 
دشــوار می  کند. ماجرا از این قرار است که 

رئیس آینده  چند فاکتور می خواهد

پول، سیاست، صندلی
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متقاضی تعیین بستر و حریم رودخانه/مسیل/نهر درداخل و مجاورت پلاک ثبتی فوق 
الذکرمی باشم.

وحسب اعلام امورآب دماوند براساس ضوابط ومقررات جاری تعیین بستر و حریم 
منوط به مراجعه کلیه مالکین مشاعی و امورآب و تکمیل پرونده می باشد لذا از کلیه 

مالکین مشاعی تقاضا میشود بادردست داشتن مدارک مالکیت خودظرف مدت 10روز 
از مدت انتشار آگهی به امور منابع آب دماوند به نشانی :دماوند-گیلاوند-بلوار آیت 
الله خامنه ای - روبروی سالن ورزشی ولیعصر)عج(مراجعه نمائید .بدیهی است عدم 

مراجعه مالکین مشاعی ظرف مدت مقرر فوق نافی اقدامات شرکت آب منطقه ای 
تهران)امورآب دماوند( نبوده وبستر و حریم اعلامی برای کلیه مالکین مشاعی لازم 

الرعایه می باشد.

شــرق: جنجال هــای ســیلی زدن هادی ســاعی به 
دبیر ســازمان لیــگ تکواندو همچنــان ادامه دارد. 
پرافتخارترین ورزشــکار المپیکی ایــران در حالی به 
خاطــر رفتار زشــت و زننده اش از حضــور در ادامه 
رقابت هــای لیــگ تکواندوی باشــگاه های کشــور 
محروم شــده بود که در اتفاقی عجیب باز هم وارد 
سالن مسابقات شــد. مرحله نیمه نهایی و فینال این 
پیکارها دو روز پیش در شرایطی برگزار شد که ساعی 
باوجود داشــتن حکم محرومیت یک ساله، به راحتی 
وارد سالن شد و از روی سکوها نظاره گر مبارزات تیم 
فرمانیــه بود؛ تیمی که مدیریــت فنی آن را بر عهده 

داشت.
حضور سرزده ساعی به رقابت های لیگ تکواندو 
اما به همین جا ختم نشد و باعث شد تا حواشی این 
داســتان همچنان ادامه پیدا کنــد. مصطفی بابایی، 
دبیــر ســازمان لیگ تکوانــدو که یک مــاه پیش در 
جریان این مســابقات از ساعی ســیلی خورده بود و 
از او ناســزاهای زیادی هم شنیده بود، وقتی فهمید 
هادی در جایگاه تماشــاچیان نشسته، به نشانه قهر 
و عصبانیت اصلا وارد ســالن نشــد. غیبــت بابایی 
به عنوان دبیر سازمان لیگ وقتی برای اصحاب رسانه 
ســؤال برانگیز شــد که او دقایقی بعد اعلام کرد که 
به خاطر برخورد جانب دارانه مســئولان فدراسیون 

از  ماجــرا  ایــن  در  تکوانــدو 
ســمت خود استعفا می دهد. 
این در حالی بود که محســن 
لیگ  رئیس ســازمان  تمجید، 
هم بعــد از مســابقات صبح 
شــنبه )مرحلــه نیمه نهایی( 
در اعتــراض بــه ایــن اتفاق 
سالن را ترک کرد و در فینال و 
مراسم اختتامیه شرکت نکرد. 

حالا گفته می شــود او نیز در واکنش به این موضوع 
تصمیم گرفته از سمت خود کناره گیری کند. هر چند 
 فدراســیون تکواندو هنوز بحث استعفای تمجید را 

تأیید نکرده است.
اما ماجرای پرســروصدای ســیلی زدن و فحاشی 
هادی ســاعی به مصطفی بابایی چــه بود و به کی 
برمی گردد؟ روز پنجشــنبه ۲۵ دی ماه گذشته در دور 
رفــت رقابت های لیگ بود که اهالی تکواندو یکی از 
تأســف بارترین و بدترین روزها را به خود دیدند. دعوا 
وقتی در ســالن مســابقات شروع شــد که بابایی، از 
بلندگوی سالن به ســاعی خوشامد گفت؛ این اقدام 
او اما عصبانیت شــدید پیش کســوت تکواندو را به 
همراه داشت. ساعی با دلخوری از اینکه چرا بابایی 
به او »دیر خوشامد گفته«، ناگهان به سمت او رفت 
و به صورت دبیر سازمان لیگ سیلی زد؛ اما این همه 

مجادله ساعی و بابایی نبود. ساعی به قدری از کوره 
در  رفته بود که مقابل چشــم بســیاری از بازیکنان و 
مربیان، یقه بابایی را گرفت و او را به محوطه پشــت 
سالن برد و تازه شــروع به فحاشی و دشنام دادن به 
همــکار قدیمی خود کرد. دارنده دو مدال طلا و برنز 
المپیک بعــد از درگیری خود با دبیر ســازمان لیگ، 
خبرنــگاران را هم بی نصیب نگذاشــت و با ادبیاتی 
نادرست مدعی شد مســبب همه جریانات اصحاب 
رســانه هستند! حواشی داستان ســیلی خوردن دبیر 
ســازمان لیگ تکوانــدو در  حالی بازتــاب زیادی در 
ورزش کشــور پیدا کرد که بابایی از هادی ساعی به 
کمیته قضائی ســازمان لیگ شکایت برد. این کمیته 
بلافاصله طی حکمی ســاعی را به مدت یک ســال 
از شــرکت در رقابت های لیگ محــروم کرد و مبلغ 
۱۰ میلیــون تومــان جریمــه نقدی بــرای او در نظر 
گرفت. حالا در شــرایطی که بیشتر از یک ماه از رأی 
کمیته قضائی ســازمان لیگ گذشته، معلوم نیست 
چه اتفاقــی افتاده کــه قهرمان خاطــی مورد عفو 
قــرار گرفتــه و باوجــود همه 
بی اخلاقی هایش توانسته وارد 

سالن مسابقات شود.
بــرای پیگیــری ماجــرا با 
تماس  تکوانــدو  فدراســیون 
از چرایــی حضور  تــا  گرفتیم 
نهایــی  مرحلــه  در  ســاعی 
لیگ برتر باخبر شــویم. حسن 
شــکریان، مدیر روابط عمومی 
فدراســیون تکوانــدو در این باره به »شــرق« گفت: 
»آقای ســاعی بعــد از اعلام حکــم محرومیتش از 
ســوی کمیته قضائی تا ۷۲ ساعت فرصت اعتراض 
داشــت که این اعتراض به کمیته انضباطی رســیده 
اســت. طبق قانون بعد از اعتراض فــرد محروم، تا 
زمان تشــکیل کمیته انضباطی اجــرای رأی متوقف 
می شود و چون هنوز کمیته انضباطی تشکیل جلسه 
نداده، آقای ساعی توانست در سالن حاضر شود. در 
ضمن محرومیت ایشــان تعلیق نشــده و استفاده از 
این عبارت اشتباه است. قرار است شکایت ایشان در 
کمیته ای بالاتر که نماینده های وزارت ورزش هم در 

آن حضور دارند، پیگیری شود«. 
فدراســیون تکواندو در  حالی می خواهد حضور 
سرزده ســاعی را در سالن مسابقات با اعتراض او به 
حکم صادرشــده کمیته قضائــی توجیه کند  که باید 

گفــت بهانه خوبی را انتخاب نکرده اســت. ســؤال 
اینجاست چرا فدراســیون تکواندو در این یک  ماهی 
که از این اتفاقات گذشــته بود، به اعتراض ســاعی 
رســیدگی نکرده و رأی نهایی را صادر نکرده است؟ 
چرا بایــد این ماجرا آن قدر ادامه پیــدا می کرد تا در 
نهایت منجر به تخریب شخصیت مسئولان سازمان 
لیگ شــود. مســئولانی که به گفته اهالی این رشته 
جزء افراد کاربلد و بااخلاق تکواندو هســتند؟ سؤال 
دیگر را باید از محمد پولادگر پرســید؛ رئیسی هر چند 
موفق اما خودمحور که بشــخصه همــه امور را زیر 
نظــر دارد. آیا اگر فرد دیگری به جای هادی ســاعی 
به صورت بابایی ســیلی زده بــود، باز هم این قدر در 
برابر او نرمش به خرج داده می شد.  هادی ساعی در 
 حالی با کسب دو مدال طلا و برنز بازی های المپیک 
پرافتخارترین ورزشــکار ایران به شمار می رود که به 

لحاظ رفتاری در شــأن یک قهرمان، ســابقه خوبی 
در جامعه ورزش ندارد و به عنوان یک پیش کســوت 
پرآوازه، شهره نیســت. جنگ رسانه ای با محمدرضا 
مهماندوست، پرافتخارترین مربی تکواندو و پولادگر، 
رئیس فدراسیون تکواندو، از دیگر حاشیه هایی است 
که او در چند سال اخیر و بعد از کنار گذاشتن ورزش 
قهرمانــی با آن مواجه بوده اســت.  گفته می شــود 
پولادگر بــرای اینکه بتواند از این حواشــی کم کند، 
پســت مدیریت تیم های ملی را به او داده تا حداقل 

از این طریق صلح و دوستی بین آنها برقرار شود.
ســاعی در حال حاضر علاوه بــر مدیریت تیم های 
ملی تکواندو، ریاســت کمیســیون ورزشکاران را نیز 
بر عهــده دارد که در اختیار داشــتن این ســمت هم 
بــرای او بدون حاشــیه نبــوده و در این کمیســیون 
هم با افراد مختلف درگیر شــده اســت. اختلاف نظر 
بر ســر برنامه های این کمیســیون موجب شــده تا 
او چنــدی پیش نیــز در دفتر رضــا صالحی امیری، 
رئیــس کمیتــه ملــی المپیک بــا فریــد فتاحیان، 
 مدیــر روابــط بین المللــی این کمیته هــم بگومگو 

داشته باشد.

جنجال های ادامه دار  هادی ساعی

سیلی می زنم پس هستم!

وضعیت فدراسیون فوتبال ایران هیچ وقت تا به این 
اندازه بحرانی نبوده اســت. بحرانی که هم حاصل 
ناآگاهی مدیریتی بوده و هم اینکه ضعف اقتصادی 
حســابی آزارش داده اســت. از آن گذشته، نداشتن 
لابی در عرصه جریان سیاست داخلی و از آن مهم تر 
سیاســت خارجی هم مزید بر علت شــده تا فوتبال 
ایران در منطقه بیش از زمان های دیگر منزوی باشد.
برخلاف تصور و شــعار دهن پرکنی که فوتبال را 
از سیاســت جدا می کند، به نظر می رسد رئیسی که 
انتخاب می شــود تمرکزش را بیش از هرچیز دیگری 
باید بر حوزه سیاســت بگذارد! شاید این مورد خیلی 
عجیب باشــد ولی با مــرور اتفاقاتی که ســال های 
اخیــر رخ داده، مشــخص می شــود ایــن موضوع 
اهمیت زیادی دارد. برای روشن ترشــدن بحث بهتر 
اســت به مثال اعمال نفوذ عربستانی ها در ماجرای 
میزبانی تیم های ایرانی اشــاره کرد که ضربه زیادی 
به ورزش ایران زد. مسئولان وقت فدراسیون فوتبال 
ایــران از آنجا که وزنی در ای اف ســی نداشــته و در 

نتیجه قــدرت لابی در آن 
نداشــتند،  را  نهــاد 

می توانســتند بــا کمک گرفتن از چهره هــای با نفوذ 
در عرصه سیاســی، دســت کم کاری کننــد تا دیگر 
کشــورهای عربی به سود عربستانی ها رأی ندهند و 
حق فوتبال ایران پایمال نشــود. این توانایی هم نزد 
هیچ کدام از رؤســای قبلی نبود و آنهــا بیش از هر 
چیزی به فکر بقایشــان در فدراسیون فوتبال بودند. 
در  واقع ترجیــح دادن منافع فردی بر جمعی، کاری 
کرد که عربســتانی ها حرفشان را به کرسی نشاندند. 
این فقط یک مورد ملموس از فعالیت هایی اســت 
که می شد رؤســای قبلی فدراســیون فوتبال انجام 
دهند. حالا ارتبــاط تنگاتنگ با حــوزه و چهره های 
سیاســی در ادامه مسیر گره گشاســت و می تواند در 
ا زبین بردن تحریم هــای عجیب و غریبی که بر فوتبال 
اعمال شده و گرفتن میزبانی برای رده های مختلف 
فوتبال به درد بخور باشــد. ضمن اینکــه این ارتباط 
برای اعمال نفوذ در سطح وزرا هم به درد می خورد 
و دســت آخر می تواند منجر به برگــزاری بازی های 
در  با کیفیت تــر  اردوهــای  و  با کیفیــت  دوســتانه 
آن هم  دیگر  کشورهای 

با هزینه کشور میزبان 

شــود. اگر باور این مورد برای کســی دشــوار است، 
کافی است به کاری که پیش تر صفایی فراهانی برای 
برگزاری اردوی تیم ملی در اســپانیا رقم زد، رجوع 
شــود. صفایی فراهانــی به خوبی از ایــن خصیصه 
سیاســی و ارتباطش با سیاسیون اســتفاده کرده و 

نفعش را فوتبال ملی ایران برد.
نکتــه دیگری کــه نیاز بــه گفتن زیــادی ندارد، 
وضعیت اقتصادی فدراســیون فوتبال ایران اســت؛ 
بر کســی پوشیده نیست که این فدراسیون در آستانه 
ورشکســتگی اســت و هر کدام از چهــار کاندیدای 
کنونی که به صندلی ریاســت برســند، باید تلاشــی 
صدچندان کنند تا این مشکلات برطرف شود. اگرچه 
در برنامه هــر چهــار کاندیدا سروســامان دادن به 
وضعیت اقتصادی فدراسیون فوتبال گنجانده شده 

ولی از حرف تا عمل فاصله بسیار زیاد است. 
فدراسیون علاوه بر بدهی های سنگینی که دارد، 
مشکلات زیرســاختی بسیاری هم تجربه می کند که 
در دو دوره قبلــی از رفع و رجــوع کردن ســاده ترین 
مشــکلات هم ناتوان نشــان داده است. به غیر 
از مســئله شــکایت مــارک ویلموتــس و 
میلیون   ۶.۲ غرامت ســنگین  درخواســت 
یورویی، آماده کــردن امکانات برای رده های 
پایــه ای در دو بخش زنــان و مردان، 
مختلف  تورنمنت هــای  برگزاری 
تورنمنت هــای  بــه  اعــزام  و 
بین المللــی به عــلاوه تأمین 
پوشــاک،  و  اردو  هزینــه 
همگــی معضلاتی هســتند 
آنها  حل وفصل کــردن  کــه 
به ظاهر ســاده اســت ولی 
در عمــل نیــاز بــه تزریــق 
پــول زیــاد دارد. در این بین 
اقتصادی  ســازوکاری  تدوین 
نیازمنــد رفــع تمامــی  کــه 
امــری  باشــد،  نواقــص  ایــن 
اجتناب ناپذیر اســت؛ ضمن اینکه 
به دســت آوردن اسپانســری قــوی 
کــه بتواند قــرارداد مالــی هنگفتی 
ببندد،  فوتبال هــم  فدراســیون  بــا 
موضوعی اســت که دو فدراســیون 
قبلی هرگز در محقق کردنش موفق 

نشان نداده اند.
حــالا اگــر همیــن دو فاکتــور 
ســاده کنــار هم گذاشــته شــود، 
مشخص اســت که کار کاندیداهای 
 فدراســیون فوتبال در آینده چندان

 ساده هم نیست.


